
ZÁPIS Z KOMISE KULTURY A ZAHRANIČNÍ SPOLUPRÁCE 

Číslo jednání:    1/2024 

Datum konání:   13.3.2024 

Předseda:      MgA. J. Weberschinke 

Přítomni:      R. Beránková, DiS.,   P. Ciboch,  D. Fiala,   BcA. J. Philipp,  

Hosté:      / 

Omluveni:     / 

Nepřítomni:     Mgr. P. Růžička, DiS. MBA 

Zapisovatel:     J. Keilová 

 

 

Bod č. 1 – Přivítání členů komise, ověření usnášeníschopnosti 

- jednání Komise kultury a zahraniční spolupráce se uskutečnilo dne 13.3.2024 v budově 

knihovny, Náchodská 754, Praha 9. Setkání zahájil předseda komise p. MgA. Jiří 

Weberschinke v 18.00 hod., kdy přivítal přítomné členy KKZS a ověřil 

usnášeníschopnost komise. 

 

bod č. 2 – Informace o odměnách členům komise za činnosti v r. 2023 

- pan předseda informoval členy komise o návrhu darovací smlouvy ze strany úřadu m.č. 

členům komí za jejich práci v r. 2023. 

Tato odměna formou daru se nevztahuje na členy komisí, kteří současně zastávají 

funkci zastupitele m.č. Praha 20. 

 

bod č. 3 – Informace o „Zásadách pro poskytování dotací z rozpočtu MČ Praha 20“ 

- pan předseda Weberschinke předal informaci o Zásadách pro poskytování 

individuálních dotací z rozpočtu m.č. Praha 20 schválených usn. Zastupitelstva MČ. 

Vyzdvihl především podporovat potřebu hospodárnosti, účelnosti a efektivity. Žádosti 

o grant musí byt podány prostřednictví dotačního systému elektronicky do 30.4.2024. 

Částka určená pro poskytování dotací v oblasti kultury je pro tento rok 782 289,- Kč a 

je konečná.   

Vyzval členy komise, aby se s úpravami zásad podrobně seznámili, tak, aby komise při 

svých doporučeních o poskytování dotací postupovala vždy v souladu s platnými 

pravidly. 

Pan Weberschinke, předseda KKZS - navrhl možnost setkávání se se zástupci žadatelů 

o grant, pan Fiala – žadatelé by tak měli příležitost svůj projekt řádně představit a 

obhájit. 

 

bod č. 4 – Žádost o dotaci – Divadelní spolek – celoroční činnost 

- pan předseda Weberschinke vyzval členy komise k diskusi k podané žádosti. Pan 

Philipp - žádost byla podána v pořádku a včas s dostatečným průvodním komentářem. 

Vzhledem ke skutečnosti, že ochotníci nemají nikde jinde možnost finanční podporu 

získat, je připraven žádost podpořit. Paní Beránková – jedná se o již tradiční záležitost, 

která dělá městské části dobré jméno, výše požadovaných finančních prostředků 

odpovídá připravované kulturní nabídce. 



- Zdůvodnění: žádost o dotaci je dobře zpracována po formální i obsahové stránce, 

oproti loňskému roku spolek nabízí ještě o tři představení více. Divadelní spolek 

přispívá dlouhodobě k bohaté kulturní nabídce a KKZS doporučuje Radě zastupitelstva 

schválení žádosti v plné výši. 

- Hlasování: pro – 5, proti – 0, zdržel se – 0 

 

bod č. 5 – Žádost o dotaci – Klub historických vozidel – Veteránpárty 2024 

- pan Weberschinke otevřel diskusi o předložené dotační žádosti s tím, že tato akce má 

dlouholetou historii a návštěvnost i počty vystavujících se zvyšují. Rozpočet na akci je 

podrobný, reflektuje vyúčtování loňského roku, informace jsou přehledné a jasné, 

žádost podpoří v plné výši. Paní Beránková – akce dělá obraz pro Horní Počernice, který 

je třeba podporovat, městskou část tato akce pro okolí zviditelňuje. 

- Zdůvodnění: Komise kultury a zahraniční spolupráce oceňuje podrobný rozpočet a 

opodstatněnost nákladů na akci. Veteránpárty, která byla založena v r. 2011 pozvedá 

prestiž městské části, je již pro Horní Počernice charakteristická a neoddiskutovatelně 

tvoří tvář Horních Počernic. KKZS doporučuje Radě zastupitelstva žádosti v plné výši 

vyhovět 

- Hlasování: pro – 4, proti – 0, zdržel se – 1 

 

Bod č. 6 – studie Kulturní politika pro Horní Počernice 2025 – 2030 

- pan předseda informoval o vzniku dokumentu „kulturní politiky“, jakési databáze 

spolků a uskupení, který by mapoval (i pomocí průzkumu mezi občany HP) kulturní a 

společenskou scénu Horních Počernic. Tento dokument by pomohl zjistit, které aktivity 

chybí nebo naopak si konkurují a jejich následné vyhodnocení by napomohlo 

správnému nastavení směru „kulturní politiky“ v Horních Počernicích pro další roky. 

 

Bod č. 7 – Dotazy/diskuse 

- pan Philipp učinil dotaz ohledně možností spolupráce s partnerskými městy. Nadále 

probíhá spolupráce s městem Brunsbüttel, jejichž zástupci na podzim navštívili HP. Pan Pavel 

Ciboch informoval, že na mezinárodní úrovni je velmi aktivní zejména hudební orchestr ZUŠ, 

který spolupracuje s podobnými školními orchestry ve Varšavě v Polsku a Tallinu v Estonsku. 

Je ke zvážení, jestli spolupráce nerozšířit na úroveň měst, resp. městských částí. 

 

 

Závěrem předseda komise poděkoval všem přítomným za účast a v 19.30 hod. jednání komise 

ukončil. Pozvánka na příští jednání komise, které se uskuteční pravděpodobně 15.5.2024 od 

18.00 hod.  bude členům včas zaslána. 

 

 

MgA. Jiří Weberschinke, v.r. 

   předseda komise kultury a zahraniční spolupráce 

 

 


